

FOOD TAIPEI

2019台北國際食品五展



Press Kit





FOOD TAIPEI

The 29th Taipei International Food Show



JUNE 19-22 2019

Taipei Nangang Exhibition Center, Hall 1
TWTC Exhibition Hall 1

2019 年台北國際食品五展

新聞資料 目錄

- 開幕程序表 Opening Ceremony at Food Taipei Expo 2019 Agenda..... 1
- 揭幕貴賓名單 Opening Ceremony at Food Taipei Expo 2019 VIP List ... 2
- 開幕新聞稿 Opening Show Press Release..... 4
- 展覽簡介 Show Fact..... 10

2019 年台北國際食品五展聯合開幕典禮
Opening Ceremony at Food Taipei 5-in-1 Mega Expo 2019

程序表 Agenda

時間: 108 年 6 月 19 日(星期三) 上午 10 時

Time/Date: 10:00, 19 June, 2019

地點: 世貿 1 館 A 區舞台區

Venue: Stage, Area A, TWTC Hall 1

時間 Time	內容 Program
10:00-10:05	司儀開場、貴賓介紹 Greetings and Introduction of VVIPs
10:05-10:10	主辦單位致詞: 中華民國對外貿易發展協會 黃志芳董事長 Remarks by Mr. James C.F. Huang, Chairman, TAITRA
10:10-10:15	共同主辦單位致詞: 台灣食品暨製藥機械工業同業公會 王健蒼理事長(食機展) Remarks by Mr. Chien-Tsang Wang, Chairman, Taiwan Food & Pharmaceutical Machinery Manufacturers' Association
10:15-10:20	共同主辦單位致詞: 台灣包裝協會 汪麗艷理事長(包裝展) Remarks by Ms. May Wang, Chairman, Taiwan Packaging Association
10:20-10:25	經濟部國際貿易局 楊珍妮局長致詞 Remarks by Ms. Jen-Ni Yang, Director General, Bureau of Foreign Trade, Ministry of Economic Affairs
10:25-10:30	貴賓合影 Group Photo
10:30-	參觀展場 (赴台灣館參加揭幕活動) Visit the Showground.

2018 年台北國際食品五展聯合開幕典禮
Opening Ceremony at Food Taipei Expo 2019
揭幕貴賓名單 VVIP List

政府貴賓 Government VVIPs

1. 經濟部國際貿易局 楊珍妮局長
Ms. Jen-Ni Yang, Director General, BoFT, MOEA

主/協辦單位 Organizers/Co-organizers

2. 中華民國對外貿易發展協會 黃志芳董事長
Mr. James C.F. Huang, Chairman, TAITRA
3. 台灣食品暨製藥機械工業同業公會 王健蒼理事長
Mr. Chien-Tsang Wang, Chairman, Taiwan Food & Pharmaceutical Machinery Manufacturers' Association
4. 台灣包裝協會 汪麗艷理事長
Ms. May Wang, Chairman, Taiwan Packaging Association
5. 展昭國際企業股份有限公司 林茂廷總經理
Mr. Tiger Lin, General Manager, Chan Chao International Co., Ltd.
6. 社團法人台灣清真產業品質保證推廣協會 倪國安理事長
Hj. Dawood Ni, President, Taiwan Halal Integrity Development Association

參展廠商代表 Exhibitors Representatives

7. 行政院農委會國際處 洪忠修處長(台灣館)
Mr. Chung-Hsiu Hung, Director General, Department of International Affairs, Council of Agriculture
8. 美國在台協會農業貿易辦事處 傅貴總監(美國館)
Mr. Chris Frederick, Director, Agricultural Trade Office, AIT
9. 日本貿易振興機構 水井修理事 (日本館)

Mr. Osamu Mizui, Executive Vice President, Japan External Trade Organization

其他貴賓 Honorable Guests

10. 外交使節團團長尼加拉瓜駐華大使 達比亞閣下

H.E. William Tapia, Dean of the Diplomatic Corp, Amb. of Nicaragua

11. 巴拉圭工商部 克菴梅部長

Mrs. Liz Cramer, Minister for Industry and Commerce of Paraguay

12. 瓜地馬拉外交部 艾斯特拉達次長

Amb. Jairo David Estrada Barrios, Vice Minister of Guatemalan Foreign Affairs,

13. 韓國農協 HANARO 超市 金成廣部長

Mr. Sung-Kwang Kim, President & CEO, Nonghyup Hanaro Mart Inc

開幕新聞稿

2019 年台北國際食品五展 規模歷年最大 爆棚展現臺灣好食力！

國內規模最大、最國際化的食品產業展「台北食品五展」於今（2019）年 6 月 19 日盛大開幕。涵蓋「台北國際食品展」、「台北國際食品加工設備暨生技/製藥機械展」、「台北國際包裝工業展」、「台灣國際飯店暨餐飲設備用品展」和「台灣國際清真產品展」的五合一年度大展，隨著南港 2 館的啟用，今年的規模再創新高，共有來自國內外 1,757 家廠商參展，使用 5,056 個攤位，展覽橫跨世貿一館、南港展覽館 1 館、2 館，展出規模較上屆一舉成長 25%。五展建構食品產業的上、中、下游，形成了完整的供應鏈平台。

國家館數創歷年新高、台灣農特產品縣市政府館、品牌旗艦館 食品界菁英齊聚

今年將世貿一館打造成食品專館，異國與本土食品相互輝映，全臺縣市政府、公協會組團參展踴躍，完整呈現臺灣各地優質食品。產地直送的本土新鮮農產品與國外精選頂級食材齊聚一堂，是亞洲食品產業首選的採購平台。

本屆日本館攤位數為上屆的 1.5 倍，總計 140 家日商使用 120 個攤位，成為規模最大的海外國家館，展出內容可謂從北海道到沖繩的日本食品大集合。由農委會所籌設的台灣館攤位數 238 個也是歷年來最大，今年不僅西班牙、波蘭及比利時館以全新面貌展出在地食材，科索沃及哥倫比亞更首次參展，總計國家館達 38 個，創歷年新高。來自全球 5 大洲的國家館，讓世貿一館充滿了異國風味。

台灣縣市政府館如高雄、台南、雲林、屏東、澎湖及 OTOP(一城鄉一特色)館、花東企業館等特色商品精銳盡出，另有 16 個農產食品公協會組團參展，精彩呈現臺灣各地優質食品。今年首度登場的「品牌旗艦館」，匯聚臺灣食品界菁英，「義美食品」睽違十年再度參展，「金門高粱酒」與「台灣菸酒」要將臺灣佳釀推向全世界。

食品機械展及包裝展規模為歷年之最 首度設立生技/製藥機械、零組件區

拜南港 2 館於今年 3 月落成啟用之賜，「台北國際食品加工設備暨生技/製藥機械展」及「台北國際包裝工業展」之展出規模雙雙創下歷年新高，一躍成為亞洲舉足輕重的專業展。因應生技產業熱潮，南港 2 館特別規劃「生技/製藥機械、零組件區」展出，讓海外買家看到更多元的產品與技術，首度與藥技中心合作設立的「食品生技製程暨設備主題館」，更向各國買主展示臺灣的研發實力。

餐飲設備展移師南 2 館 餐飲飯店設備再升級

台灣國際飯店暨餐飲設備用品展今年首度移師至南港 2 館，產品項目由飯店餐飲設備用品到自動化系統一應俱全，網羅各大指標與新興品牌進駐，首度設立「廈門餐飲設備專區」並發布多項新產品，為餐飲業界最具指標性的專業展。

打造穆斯林友善環境 清真展規模創新高

臺灣是穆斯林友善環境國家，本屆清真產品展具認證之參展商家數及攤位數雙雙破百，提供穆斯林買主更多採購選擇。今年度印尼館重新登場，帶來當地優質食品產品並尋找臺灣的合作夥伴。上屆大受好評的「清真形象館」今年將呈現更多臺灣優質清真產品，分區展示獲得清真認證的保健食品、一般食品及生活用品，展現臺灣蓬勃發展的清真產業。

2019 年台北食品五展匯聚國內外優質食品、食品製藥加工設備、包裝設備及材料、餐飲暨飯店用品以及清真產品，於 6 月 19 日至 22 日強勢登場，吸引國際買主齊聚一堂、國內業者蜂擁而至，是全球食品相關業者不可缺席的盛會。

更多 2019 年台北食品五展的相關訊息請參考以下網站：

食品展：www.foodtaipei.com.tw

食品機械展：www.foodtech.com.tw

包裝展：www.taipeipack.com.tw

餐飲設備展：www.taiwanhoreca.com.tw

清真產品展：www.halalexpo.com.tw

新聞資料聯絡：

外貿協會展覽業務處 江柏珊

02-2725-5200 分機 2675

emmachiang@taitra.org.tw

Opening Press Release

Emma Chiang

Taiwan External Trade Development Council

+886-2-2725-5200 #2675

emmachiang@taitra.org.tw

2019 Food Taipei 5-in-1 Mega Expo

The Biggest-Ever Food Show to Boast Taiwan's Superior Food Prowess!

The largest and most globalized exhibition in the domestic food industry, 2019 Food Taipei 5-in-1 Mega Expo, will kick off on June 19, 2019, through a high-profile inauguration. The international food show, which combines five exhibitions – Food Taipei, Foodtech & Bio/Pharmatech Taipei, Taipei Pack, Taiwan HORECA, and Halal Taiwan – once again breaks the record this year in terms of scale, with the number of exhibitors reaching as many as 1,757 and the number of booths reaching 5,056 – up 25% from last year. The show will be held at TWTC Hall 1 and TaiNEX 1 and 2 to provide a comprehensive one-stop supply chain platform for buyers from across the globe. The total exhibition area is over 91,000 square meters.

Want to be Allured by Food Delicacies? Go to National Pavilions, Taiwan Regional Agricultural Products Pavilions, and Flagship Brand Pavilion

This year, TWTC Hall 1 is transformed into a specialty food hall where many exotic and local cuisines will compete to shine. Furthermore, there will be a full presentation of quality Taiwanese food during the show as county and city governments from across Taiwan and other industry associations take an active role in the event. Local fresh products delivered directly from original

agricultural places will be complemented by foreign top-class food ingredients in this mega-sized event which is seen as a top purchasing platform in the Asian food industry. The Taiwan Regional Agricultural Products Pavilions consist of the Kaohsiung Pavilion, the Tainan Pavilion, the Yunlin Pavilion, the Pingtung Pavilion, the Wuhu Pavilion, as well as the characterized OTOP (One Town, One Product) Pavilion and the Huadong Enterprises Pavilion, which will infuse Taiwanese charm. These, however, don't include the 16 agricultural food associations taking part in the show to complement the attraction. The Flagship Brand Pavilions is being held for the first time to bring together elite manufacturers from the Taiwanese food industry. I-MEI Foods Co. Ltd. returns to the Food Show after 10 years' absence. Kinmen Kaoliang Liquor Inc. and Taiwan Tobacco and Liquor Corporation bring Taiwan's great alcohol and delicacies to the world.

There are a total of 38 national pavilions set up at the Food Show this year, another record-breaking figure. Most significantly, the Japanese Pavilion, which is 1.5 times larger than last year, will include 120 booths used by a total of 140 Japanese enterprises. From Hokkaido to Okinawa, the food being presented at the show is from all over Japan, so it would be very difficult for buyers to miss anything they fancy! On the other hand, the Taiwan Pavilions contains a record-breaking number of 238 booths, the largest of all pavilions. The colorful European Pavilions, American Pavilions, and Asian Pavilions have all joined the Taiwan Pavilions at the party. This year, food from Spain, Poland, and Belgium will make debuts in the show to enrich the flavors at TWTC Hall 1.

The Food Biotech/Pharmaceutical and Machinery and Components Area is Created for the First Time at TaiNEX 2 to Demonstrate Intelligent Food Packaging and Processing

The energy at TaiNEX 2 is just as high as in other exhibition places. In response to the upsurge in the biotechnology industry, there will

be a Food Biotech/Pharmaceutical Processing Machinery and Components Zone set up in Hall 2 to showcase various biotech/pharmaceutical products and technologies. Leaping to a prominent position among food machinery shows in Asia, 2019 Food Taipei 5-in-1 Mega Expo establishes the Food Biotech and Equipment Pavilions for the first time in cooperation with the Medical and Pharmaceutical Industry Technology and Development Center in Taiwan. The newly built pavilions will allow the world to envisage Taiwan's biotech advancements in recent years.

Taiwan HORECA, Moved to TaiNEX 2, Will Demonstrate Improved Restaurant and Hospitality Equipment

Taiwan HORECA moved to TaiNEX 2 for the first time this year. There will be a full collection of restaurant and hospitality solutions, ranging from equipment tools to automated systems to be presented by different leading and emerging market brands. The newly established "Xiamen Horeca Area" also has a new product to release, which will be the most indicative professional exhibition among those organized by the catering industry.

Taiwan's Muslim-Friendly Environment Boosts the Halal Exhibition to a Record Scale

Taiwan is a Muslim-friendly country. This year, there will be over one hundred Halal-certified enterprises and booths set up at the Taiwan International Halal Expo (Halal Taiwan) to provide Muslim buyers with even more food purchase choices than ever before. The Indonesian Pavilion will return to the Show in the hope of introducing quality Indonesian food to prospective Taiwanese trade partners. The highly-praised Halal Pavilion will offer numerous Muslim products made in Taiwan. With Halal-certified health food, general food, and daily necessities showcased separately, buyers will be able to truly feel the prosperity of Taiwan's Muslim industry.

2019 Food Taipei 5-in-1 Mega Expo draws together high-quality foods, processing, and packaging machinery and equipment for food and pharmaceutical manufacturing, restaurants and hospitality products, and Taiwan Halal products. They will be presented at the above exhibition site June 19-22. With many international and domestic buyers expected to attend, Food Taipei is an vital exhibition and procurement platform for Asian food industries worldwide.

For more information on 2019 Food Taipei 5-in-1 Mega Expo, please refer to the following websites:

Food Taipei: www.foodtaipei.com.tw

Foodtech & Bio/Pharmatech Taipei: www.foodtech.com.tw

Taipei Pack: www.taipeipack.com.tw

Taiwan HORECA: www.taiwanhoreca.com.tw

Halal Taiwan: www.halalexpo.com.tw

2019 年台北國際食品五展 重要資料表

製表日期：108 年 6 月 16 日

1	展覽名稱	台北國際食品展覽會(第 29 屆) 主辦單位：中華民國對外貿易發展協會				
		台北國際食品加工設備暨生技/製藥機械展(第 21 屆) 主辦單位：中華民國對外貿易發展協會 台灣食品暨製藥機械工業同業公會				
		台北國際包裝工業展(第 31 屆) 主辦單位：中華民國對外貿易發展協會 台灣包裝協會				
		台灣國際飯店暨餐飲設備用品展(第 10 屆) 主辦單位：中華民國對外貿易發展協會 展昭國際企業股份有限公司				
		台灣國際清真產品展(第 7 屆) 主辦單位：中華民國對外貿易發展協會 協辦單位：台灣清真產業品質保證推廣協會、中國回教協會、台北清真寺基金會				
2	重要性	<p>(1) 國內最具規模及影響力的國際食品專業展。</p> <p>(2) 整合食品、食品機械、包裝及餐飲設備，完整串聯食品產業上、中、下游及周邊設備供應鏈。</p> <p>(3) 清真展是國內最重要的清真專業展及商機拓銷平台。</p>				
3	日期時間	2019 年 6 月 19 日至 22 日 (星期三至星期六)，共 4 天。 每日上午 10 點至下午 6 點(最後一日至 5 點)				
4	展覽地點	世貿一館、南港展覽館 1 館、南港展覽館 2 館				
5	展覽規模		2019		2018(上屆)	
			家數	攤位數	家數	攤位數
		合計	1,757(+8%)	5,056(+25%)	1,628	4,059
		國內	1,150	4,416	1,146	3,545
國外	607	640	482	514		

6	展覽規模	2019年食品五展個別資料		家數	攤位數
		台北國際食品展覽會		1,052	2,787
		台北國際食品加工設備暨製藥機械展		214	766
		台北國際包裝工業展覽會		224	755
		台灣國際飯店暨餐飲設備用品展		166	627
		台灣國際清真產品展		101	121
7	展覽分區	食品展	南港展覽館1樓J K區、4樓MN區及世貿一館全館		
		食機展	南港展覽館4樓L區、南港2館1樓Q區		
		包裝展	南港展覽館1樓I區、南港2館1樓P區		
		餐飲設備展	南港2館4樓全區		
		清真產品展	世貿一館B區		
8	參展商 國家/ 地區別	2019食品5展總計38個國家/地區別			
		亞洲13國	臺灣、日本、韓國、泰國、馬來西亞、中國大陸、斯里蘭卡、菲律賓、越南、新加坡、香港、印度、印尼		
		美洲10國	美國、加拿大、瓜地馬拉、宏都拉斯、尼加拉瓜、巴拉圭、秘魯、智利、巴西、哥倫比亞		
		歐洲13國	西班牙、比利時、波蘭、奧地利、匈牙利、法國、荷蘭、俄羅斯、保加利亞、科索沃、斯洛維尼亞、英國、希臘		
		大洋洲	紐西蘭		
		非洲	史瓦帝尼王國		
		1. 前五大國家館：台灣館(117家238個攤位)、日本館(約140家120個攤位)、海峽兩岸館(96家97個攤位)、美國館(26家67個攤位)、韓國館(49家52個攤位)。 2. 參展邦交國總計5國：瓜地馬拉、尼加拉瓜、宏都拉斯、巴拉圭、史瓦帝尼王國。 3. 新南向國家：馬來西亞(18個攤位)、菲律賓(12個攤位)、泰國(13個攤位)、斯里蘭卡(6個攤位)、越南(4個攤位)、印度(10個攤位)、印尼(6個攤位)。			

9	重點買主服務	國外預登買主商用捷運卡、國內預登買主限量食品展商觀光工廠護照、免費館際及飯店接駁車、線上預先登錄便利現場取證、展館上網服務、大會刊物及參展廠商名錄、Taiwantrade Lounge 買主休息區、穆斯林祈禱室、穆斯林餐飲區、穆斯林食品自動販賣機。
---	--------	--